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Protokół nr 59/2023 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego w 17 października 2023 r.  

w godz. od 15:45 do  16:45 w Klubie Seniora w Suwałkach. 

 

  

 Obecni członkowie Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa: 

1. Kamil Lauryn                       – Przewodniczący Komisji  

2. Adam Ołowniuk                 -   Wiceprzewodniczący Komisji 

3. Krystyna Gwiazdowska  

4. Jacek Juszkiewicz  

5. Karol Korneluk  

6. Stanisław Kulikowski  

 

W posiedzeniu udział wzięli:    

1 . Roman Rynkowski            - Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk 

2.  Grzegorz Krysa                 - Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk 

3.  Dorota Szczęsna                - Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Zdrowia 

4  Marcin Bonisławski          - Naczelnik Wydziału Rozwoju i Funduszy Zewnętrznych 

5 . Marcin Szypulski              - Naczelnik Wydz. Gosp. Komunalnej i Nadzoru Właśc. 

6.  Ewa Żegaczewska             - Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej 

7. Maria Lauryn                      -Suwalski Klub Seniora 

7.  Leszek Lewoc                    - Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Maria Jolanta Lauryn przywitała wszystkich przybyłych gości oraz Członków Klubu 

Seniorów. Złożyła podziękowania Panom Prezydentom, Naczelnikom Wydziałów oraz 

Członkom Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach  za 

zorganizowanie posiedzenia merytorycznej Komisji w Klubie Seniora. 

  

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji powitał zebranych i przypomniał, że porządek 

posiedzenia został przesłany radnym wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytał, czy radni 

wnoszą uwagi do porządku posiedzenia.  

 

Radni nie wnieśli uwag  i jednogłośnie przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie Protokołu nr 58/2023 z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych  

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 19 września 2023 r. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XLVII/592/2022 Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 czerwca 2022 r. w sprawie Miejskiego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 

2022 – 2026. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań Miasta 

Suwałki realizowanych w roku 2023 ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych. 
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4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr LI/665/2022 Rady Miejskiej  

w Suwałkach z dnia 30 listopada 2022 r. w sprawie przewozu osób niepełnosprawnych oraz 

warunków korzystania i odpłatności za te usługi na terenie Miasta Suwałki. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie opłat za przejazdy 

autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy Suwałki. 

6. Informacja podsumowująca przebieg i wyniki konsultacji społecznych projektu uchwały  

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji Miasta Suwałk do roku 2030. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji 

Miasta Suwałk do roku 2030. 

8. Wolne wnioski.  

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie Protokołu nr 58/2023 z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych  

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 19 września 2023 r. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli  uwag, wobec czego Protokół nr 58/2023 z posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 19 września 

2023 r., został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2. 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XLVII/592/2022 Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 czerwca 2022 r. w sprawie Miejskiego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 

2022 – 2026. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 

Kamil Lauryn poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali. 

Zapytał o ewentualne pytania i wnioski. 

 Radni nie wnieśli uwag, wobec powyższego przystąpiono do głosowania 

 

za pozytywną opinią głosowało               - 6 radnych 

przeciw                                                     - 0 

wstrzymało się od głosu                           - 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XLVII/592/2022 

Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 czerwca 2022 r. w sprawie Miejskiego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2022 

– 2026. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań 

Miasta Suwałki realizowanych w roku 2023 ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali. 

Zapytał o ewentualne pytania i wnioski. 

 

Leszek Lewoc poinformował, że zmiana przedmiotowej uchwały  jest konsekwencją zwrotu 

200.000 zł.- niewykorzystanych środków przez Powiatowy Urząd Pracy w Suwałkach na 

zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej osób niepełnosprawnych, a także  wynikiem 

dokonanych rozliczeń zadania dotyczącego uczestnictwa osób niepełnosprawnych i ich 

opiekunów w turnusach rehabilitacyjnych. 

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag wobec powyższego przystąpiono do głosowania. 

 

za pozytywną opinią głosowało               - 6 

przeciw                                                     - 0 

wstrzymało się od głosu                           - 0 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

zadań Miasta Suwałki realizowanych w roku 2023 ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr LI/665/2022 Rady Miejskiej  

w Suwałkach z dnia 30 listopada 2022 r. w sprawie przewozu osób niepełnosprawnych 

oraz warunków korzystania i odpłatności za te usługi na terenie Miasta Suwałki. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali. 

Zapytał o ewentualne pytania i wnioski. 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag wobec powyższego przystąpiono do głosowania. 

 

za pozytywną opinią głosowało               - 6 

przeciw                                                     - 0 

wstrzymało się od głosu                           - 0 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr LI/665/2022 

Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 30 listopada 2022 r. w sprawie przewozu osób 

niepełnosprawnych oraz warunków korzystania i odpłatności za te usługi na terenie Miasta 

Suwałki. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu 
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Ad. 5. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie opłat za przejazdy 

autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy 

Suwałki 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali. 

Zapytał o ewentualne pytania i wnioski. 

 

Grzegorz Krysa poinformował, że do zadań organizatora publicznego transportu zbiorowego 

należy między innymi optymalizowanie oferty przewozowej. Zmiany wprowadzane przez 

Miasto zmierzają do zeroemisyjności i zrównoważonej mobilności. Jednym z możliwych 

rozwiązań jest współpraca Suwałk z innymi przewoźnikami; sprowadza  się to do 

nieodpłatnego korzystania z autobusów komunikacji miejskiej przez podróżnych 

korzystających z usług pociągów POLREGIO na godzinę zegarową przed odjazdem pociągu 

lub godzinę zegarową po przyjeździe pociągu. Kursy  komunikacji miejskiej będą skorygowane 

z przyjazdami i odjazdami ze stacji PKP Suwałki szynobusów. Nadmienił, że skutek finansowy 

dla budżetu Miasta w tym temacie będzie znikomy. Organizacja komunikacji miejskiej 

 w korelacji z rozkładem jazdy POLREGIO daje sporo dodatkowych punktów przy staraniu się  

o środki finansowe z programów ZIT-wskich. 

 

Marcin Bonisławski dodał, że środki, których mowa pochodzą z  programu Fundusze 

Europejskie dla Polski Wschodniej; złożony zostanie przez Miasto Suwałki wniosek do 

programu Zintegrowane Inwestycje Terytorialne; promowana jest współpraca komunikacji 

miejskiej z innymi przewoźnikami. 

 

Karol Korneluk  zapytał dlaczego przedmiotowa uchwała, która jest bardzo istotna i ważna 

ma wejść w życie dopiero z dniem 01.01.2025 r. 

Drugie pytanie dotyczyło kampanii reklamowej w tym temacie. 

 

Grzegorz Krysa odpowiedział, że kampania reklamowa będzie przeprowadzona po ustaleniu 

wszystkich konkretów i podpisaniu niezbędnych umów.  

 

Marcin Bonisławski odpowiedział, że sytuacja związana jest ze skorelowaniem 

harmonogramu projektu; dotyczy to między innymi terminu zakupu nowych autobusów. 

Wcześniejsze obowiązywanie uchwały będzie możliwe jeżeli uda się przyśpieszyć wszelkie 

formalności z POLREGIO. 

 

Stanisław Kulikowski stwierdził, że skoro nie ma konieczności wprowadzenia w życie 

uchwały z dniem pierwszego stycznia, to termin ten może być w dowolnej dacie, przykładowo 

przed wakacjami.  

 

Roman Rynkowski stwierdził, że jeżeli będą spełnione przesłanki data wejścia w życie 

przedmiotowej uchwały może zostać wprowadzana autopoprawką. 
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Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag wobec powyższego przystąpiono do głosowania. 

 

za pozytywną opinią głosowało               - 6 

przeciw                                                     - 0 

wstrzymało się od głosu                           - 0 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmiany uchwały w sprawie opłat za 

przejazdy autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy 

Suwałki 

 Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6  

Informacja podsumowująca przebieg i wyniki konsultacji społecznych projektu uchwały  

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji Miasta Suwałk do roku 2030. 

Informacja stanowi załącznik nr 10 do protokołu 

 

Kamil Lauryn poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali              

i zapytał o wnioski i uwagi. 

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag wobec powyższego Przewodniczący Komisji 

Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa stwierdził, że Informacja podsumowująca przebieg  

i wyniki konsultacji społecznych projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Rewitalizacji Miasta Suwałk do roku 2030 została przyjęta. 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji 

Miasta Suwałk do roku 2030. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali              

i zapytał o wnioski i uwagi. 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag wobec powyższego przystąpiono do głosowania. 

 

za pozytywną opinią głosowało               - 6 

przeciw                                                     - 0 

wstrzymało się od głosu                           - 0 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Rewitalizacji Miasta Suwałk do roku 2030. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Wolne wnioski 

 

Maria Jolanta Lauryn przedstawiła analizę dotyczącą podniesienia poziomu życia seniorów; 

jak wynika 2 roku 2050 liczba mieszkańców w wieku poprodukcyjnym będzie stanowiła ponad 

30% ogółu mieszkańców Suwałk. Zapoznała z aktywnym działaniem seniorów w Mieście.  



6 

 

Jednym z nich są Kluby Seniora, które są wspierane finansowo przez Miasto Suwałki. 

Podkreśliła, że sprawy osób starszych traktowane są z powagą, zrozumieniem otwartością 

 i wrażliwością. 

Zwróciła się z prośbą o zintensyfikowanie działań skierowanych bezpośrednio do Seniorów. 

Program do 2026 r, zakłada działania bezkosztowo; niestety nie wszystkie działania mogą być 

przeprowadzane bez środków finansowych. 

Zaapelowała o ponowienie akcji promującej „Koperty życia”. W 2015 r wyprodukowano 5000 

kopert życia a rozdysponowano niecałe 2000 szt.  

Przedstawiła wniosek dotyczący powołania Suwalskiego Centrum Inicjatyw 

Międzypokoleniowych, którego celem jest między innymi poprawa jakości aktywizacji 

społeczno-zawodowej mieszkańców Suwałk poprzez dostęp do informacji społecznej; 

przyczyni się to do zmniejszenia zjawiska wykluczenia społecznego osób starszych. Centrum 

takie zapewniało by aktywizacją w sferze fizycznej, intelektualnej i społeczno-zawodowej. 

Poprosiła o rozważenie możliwości ogłaszania wcześniejszych konkursów na prowadzenie 

Klubów Seniora, zwiększenia nakładów na działania międzypokoleniowe w budżecie  

i prowadzenie klubów seniora w budżecie Miasta. 

Zwróciła się również z prośbą o pomoc w rozmowach z właścicielem zajmowanego lokalu- 

ZBM w sprawie przeprowadzenia drobnego remontu (likwidacja grzyba na ścianach, 

odświeżenie ścian itp.). 

 

Roman Rynkowski podziękował za bardzo aktywną działalność i udział w życiu Miasta 

i zapewnił o wsparciu przez Samorząd. Jednocześnie zaprosił wszystkich seniorów do udziału  

dnia 14 listopada 2023 r. w Europejskim Dniu Seniora.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej pytań i wniosków.        

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa podziękował 

radnym i gościom za udział w posiedzeniu. Na tym protokół zakończono.  

 

 

 

 

Przewodniczący  

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Kamil Lauryn 
 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła:  

Danuta Skucz Podinspektor  

w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach 
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